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Zápis z  350. zasedání Rady pro výzkum, vývoj a inovace  
konaného 25. října 2019 na Úřadu vlády ČR 

 
Přítomní členové: 1. místopředseda Rady prof. Ing. Petr Dvořák, CSc.; místopředseda Rady 

PhDr. Pavel Baran, CSc.; místopředseda Rady, ministr průmyslu a obchodu 
doc. Ing. Karel Havlíček, Ph.D., MBA; RNDr. Zdeněk Havlas, DrSc; 
prof. Tomáš Jungwirth, Ph.D.; prof. Ing. Štěpán Jurajda, Ph.D.; doc. RNDr. 
Jan Konvalinka, CSc.; doc. Ing. Karel Kouřil, Ph.D., MBA, FEng.; prof. 
MUDr. Jan Lata, CSc.; prof. Ing. Vladimír Mařík, DrSc., dr.h.c.; Ing. Eduard 
Palíšek, Ph.D., MBA; prof. MUDr. Julius Špičák, CSc.; prof. Ing. Jiří Witzany, 
DrSc. 

Omluveni: předseda Rady Ing. Andrej Babiš; doc. Ing. Jaroslav Machan, CSc.; Ing. 
Luboš Novák, CSc. 

Mezinárodní rada: předseda prof. Josef Michl; Dr. Orna Berry; doc. Dr. Vladislav Kolařík; 
Dr. Ing. Reinhard Mauermann; M.D. Karel Pacák; prof. Kial Lee Tan; prof. 
Ding-Ming Wang 

Hosté: PhDr. Pavel Doleček, Ph.D. – náměstek MŠMT; PhDr., Mgr. Václav 
Velčovský, Ph.D. – náměstek MŠMT; Ing. Silvana Jirotková – náměstkyně 
MPO; Ing. Petr Očko, Ph.D. – náměstek MPO; Ing. Rut Bízková – Úřad vlády 
ČR; Ing. Pavel Sekáč, Ph.D. – náměstek MZe 

Program:  

A) BODY K PROJEDNANÍ – s rozpravou 

A1) Mezinárodní rada 

A2) Inovační strategie České republiky 2019-2030  

a) Výstupy z jednání garantů jednotlivých Pilířů 

b) Systém řízení a koordinace Inovační strategie ČR 2019-2030 

c) Návrh stanoviska Rady k Popisu způsobu zakládání spin-off společností 

A3) Implementace Metodiky 2017+ 

a) Výstupy Modulu 2 – bibliometrické zprávy za VO 

b) Aktualizace převodníků OECD 

A4) Návrh stanoviska Rady k Zprávě o plnění Koncepce výzkumu, vývoje a inovací 
Ministerstva zemědělství na léta 2016 až 2022 

A5) Návrh stanoviska Rady k vyžadování unikátních dedikací pro projekty 
základního nebo aplikovaného výzkumu financovaného z rozpočtu ČR 

A6) IS VaVaI  

a) Návrh úprav IS VaVaI, verze 2.8.0 

b) Chyby a nesrovnalosti v předávaných datech RIV 

A7) Mapování tematických oblastí pro příští programovací období – pracovní návrh 
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B) BODY K PROJEDNÁNÍ – bez rozpravy 

B1) Zprávy o činnosti Rady a jejích poradních orgánů za rok 2019 

B2) Zpráva o činnosti vědecké rady GA ČR za rok 2019 a návrh na stanovení odměn 
za výkon veřejné funkce členů vědecké rady GA ČR za rok 2019 

B3) Zpráva o činnosti výzkumné rady TA ČR za rok 2019 a návrh na stanovení 
odměn za výkon veřejné funkce výzkumné rady TA ČR za rok 2019 

B4) Návrh stanoviska Rady k žádosti o povolení výzkumu na lidských 
embryonálních kmenových buňkách - Fakultní nemocnice u sv. Anny v Brně 

B5) Statut a Jednací řád Komise pro problematiku klimatu 

B6) Oprava zápisu z 348. zasedání Rady 

B7) Open Access – Informace pro Evropskou komisi o opatřeních přijatých v České 
republice 

B8) Odvolání člena vědecké rady GA ČR 

C) BODY PRO INFORMACI 

C1) Přehled usnesení vlády z oblasti VaVaI (říjen) 

Průběh jednání: 

1. místopředseda prof. Dvořák zahájil 350. zasedání Rady pro výzkum, vývoj a inovace (dále 
jen „Rada“) a omluvil předsedu Rady Ing. Babiše. Následně nechal hlasovat o návrhu 
programu a zápisu z 349. zasedání Rady. 

1. Schválení programu 

Pro návrh usnesení hlasovalo všech 13 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada schvaluje program 350. zasedání. 

2. Zápis z 349. zasedání Rady  

Pro návrh usnesení hlasovalo všech 13 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada schvaluje zápis z 349. zasedání Rady. 

A) BODY K PROJEDNANÍ – s rozpravou 

A1) Mezinárodní rada 

První bod programu proběhl v angličtině. 1. místopředseda Rady prof. Dvořák uvítal v úvodu 
zástupce Mezinárodní rady a představil Radě její dva nové členy - Dr. Ornu Berry, emeritní 
Chief Scientist Státu Izrael, a prof. Kian Lee Tana, špičkového informatika ze Singapuru. 

Dále prof. Dvořák uvedl, že tradičně se sešli členové Mezinárodní rady s předsednictvem 
Rady, zástupci MŠMT, TA ČR, GA ČR a některými členy Rady již den před zasedáním 
Rady. K hlavním bodům obou společných jednání patřila debata nad doporučeními 
členů Mezinárodní rady, kdy hlavním tématem byly postupné kroky zavádění Inovační 
strategie ČR 2019–2030.  
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Dva nově jmenovaní členové Mezinárodní rady. Dr. Orna Berry a prof. Kian Lee Tan 
zdůraznili, že konkurenceschopnost České republiky, která je malou zemí stejně jako Izrael 
a Singapur, je důsledně založena na lidském kapitálu. Shodně vyzdvihli zájem české vlády 
investovat v daném směru intenzivněji do vědy, zefektivnit systém řízení výzkumu a vývoje 
a přijímat odvážné výzvy založené na ekonomické rozvaze.   

Diskuse se dále opětovně věnovala výsledkům plnění cílů Inovační strategie České republiky 
2019-2030. Místopředseda Rady doc. Havlíček kladně zhodnotil zveřejnění zprávy ČSÚ 
k celkovým výdajům na VaVaI z předchozího týdne, kdy historicky poprvé došlo k překročení 
hranice 100 mld. Kč v celkových výdajích na výzkum a vývoj ze státních, evropských a 
soukromých podnikových zdrojů. Bylo docíleno celkového sdruženého koeficientu (GERD) 
ve výši 1,93 % vůči HDP. Je to jediný smysluplný ukazatel výše investic do výzkumu, který 
referuje o schopnosti podpory ze strany vlády, schopnosti čerpání strukturálních fondů, tak 
i schopnosti českého podnikatelského prostředí, jež je přímými i nepřímými nástroji vládou 
podporováno. Tento rok tak Česká republika srovnala krok s EU, kde je průměr necelé 2 %.  

Dále doc. Havlíček podrobněji informoval o výstupech pravidelného pracovního setkání 
garantů pilířů Inovační strategie České republiky 2019-2030, které jako obvykle proběhlo 
před zasedáním Rady, o konkrétních řešených cílech, jež jsou spojené mj. s budováním 5G 
sítě, umělou inteligencí, a zejména s aktuálně probíraným novým nastavením systému 
startupů, spin-offů a podnikatelských hubů, v nichž se  inkubují začínající technologické 
a inovativní firmy. Doc. Havlíček dále informoval o přijetí záměru vytvoření uceleného 
koncepčního systému, který zmapuje a zhodnotí fungování existujících inkubátorů, hubů 
a také akcelerátorů, které zřizuje Česká republika prostřednictvím agentury CzechInvest 
v zahraničí. V následujícím roce bude podle mezinárodně využívaných modelů vypracován 
systém hodnocení a následně také žebříček pro porovnání jejich výkonnosti, aktivit 
a nasazení v jednotlivých regionech včetně podpory rozvoje menších firem 

Předseda Mezinárodní rady prof. Josef Michl tlumočil zájem členů Mezinárodní rady, 
aby bylo poskytované poradenství nápomocno růstu a zlepšování české vědy v různých 
jejích formách. Vyjádřil uspokojení, že mnohá z dosavadních doporučení se začínají 
implementovat. Jde zejména o důraz na kvalitu, zlepšení kvality českého výzkumu a vývoje 
obecně oproti dosavadnímu kvantitivnímu přístupu a dále úsilí o snížení zatěžující 
administrativy a v tom směru i podstatné zjednodušení života českých vědců. 

Shrnul jednání z předešlého dne, kdy jedním z bodů diskuse bylo doporučení Mezinárodní 
rady ohledně konkrétního zjednodušení žádostí u poskytovatele MŠMT, a to nejen snížení 
požadavků na obsah (počet stran žádostí), ale i podávání žádostí (teze) v angličtině bez 
nutnosti překladu do češtiny.  

Náměstek ministra školství, mládeže a tělovýchovy dr. Doleček potvrdil, že MŠMT již tato 
opatření zavádí a do budoucna bude vše jen v anglickém jazyce s nižší administrativní 
zátěží. Celkové zjednodušení žádostí by se mělo týkat všech poskytovatelů. 

Dále prof. Michl uvedl, že na programu jednání bylo i setkání Mezinárodní rady se zástupci 
grantových agentur GA ČR a TA ČR, tentokrát se zaměřením na práci jejich poradních 
orgánů – vědecké rady GA ČR a výzkumné rady TA ČR. Po vyslechnutí prezentací 
a doplňujících otázek k tématu, Mezinárodní rada vyslovila potěšení nad průběžným 
zapracováváním jejich doporučení. Dále doporučila zvýšit důraz nejen na kvalitní obsazení 
těchto orgánů (ale i jejich jednotlivých grantových panelů), ale také na jejich zázemí 
(administrativní podporu). Je zřejmý nárůst podávaných žádostí, který není reflektován 
personálním zabezpečením. Což dále vede k rozpočtovým problémům u některých nových 
programů GA ČR (EXPRO a JUNIOR GRANT). 

Dalším tématem jednání byla možnost zavedení jednotného elektronického systému 
pro správu projektů u všech poskytovatelů. Dlouhá diskuse byla v zásadě o technických 
obtížích tohoto kroku. Jedním z hlavních návrhů bylo doporučení Mezinárodní rady využít 
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stávající systém, který využívá TA ČR, který by ve spolupráci s GA ČR sestavil soubor 
programů s cílem unifikovat celý systém pro uživatele. 

Na závěr předseda Mezinárodní rady prof. Michl sumarizoval všechna výše uvedená 
doporučení a požádal přítomné zástupce MŠMT, GA ČR a TAČR, aby i nadále pokračovala 
tato konstruktivní spolupráce. Dále požádal Odbor Rady o sumarizaci doporučení 
Mezinárodní rady a tuto přehledovou tabulku předložil MŠMT, GA ČR a TA ČR pro další 
spolupráci a pro další aktualizaci plnění těchto doporučení. Současně požádal zástupce 
MŠMT, GA ČR a TA ČR aby se zúčastnili dalšího neformálního jednání Mezinárodní rady, 
které proběhne v květnu (předběžný termín je stanoven na 14. května 2020). 

Po krátkém příspěvku několika členů Rady byl zkoncipován návrh usnesení, pro který 

hlasovalo všech 13 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada 

1. bere na vědomí doporučení Mezinárodní rady, 

2. ukládá Odboru Rady pro výzkum, vývoj a inovace zaslat text doporučení relevantním 
stakeholderům, 

3. schvaluje návrh 1. místopředsedy Rady prof. Dvořáka, aby dr. Havlas, kterému končí 
mandát k 14. 12. 2019, působil i nadále jako odpovědná osoba Rady a koordinátor 
pro Mezinárodní radu. 

A2) Inovační strategie České republiky 2019-2030  

a) Výstupy z jednání garantů jednotlivých Pilířů 

b) Systém řízení a koordinace Inovační strategie ČR 2019-2030 

c) Návrh stanoviska Rady k Popisu způsobu zakládání spin-off společností 

Místopředseda Rady, ministr průmyslu a obchodu doc. Havlíček v úvodu uvedl, že před 
zasedáním Rady proběhlo opět pravidelné setkání garantů jednotlivých Pilířů Inovační 
strategie., kteří informovali o postupu implementace Inovační strategie. Dále informoval, že 
během tří týdnů bude předložena vládě Hospodářská strategie ČR.  

Usnesením vlády ze dne 4. února 2019 č. 104 o Inovační strategii ČR 2019-2030 bylo 
uloženo předsedovi Rady zajistit koordinaci naplňování obsahu Inovační strategie ČR 2019-
2030 a její vyhodnocování. Doc. Havlíček uvedl, že se proto dokončuje materiál „Systém 
řízení a koordinace Inovační strategie ČR 2019 – 2030“, který připravilo Ministerstvo 
průmyslu a obchodu. Tento dokument vymezuje role a stanovuje principy a řídicí 
a koordinační mechanismy mezisektorové spolupráce, které jsou nezbytné pro realizaci 
Inovační strategie ČR 2019-2030.  

Náměstkyně ministra průmyslu a ochodu Ing. Jirotková dále uvedla materiál "Popis způsobu 
zakládání spin-off společností“, který zaslalo Ministerstvo průmyslu a obchodu Radě 
ke stanovisku. Spin-off společností je právnická osoba založená za účelem komercializace 
výsledků vědecké práce vytvořených výzkumnou organizací, především vysokou školou 
nebo veřejnou výzkumnou institucí, případně jinou organizací orientovanou na výzkum 
a vývoj. 

Materiál je předkládán opět na základě opatření Inovační strategie České republiky 2019-
2030, v které je mimo jiné popsán výchozí stav uvedené oblasti včetně identifikace řady 
slabin v oblasti transferu znalostí výzkumných organizací a komercializace výsledků jimi 
prováděného výzkumu a vývoje. Účelem materiálu je prostřednictvím zvýšení právní jistoty 
a posílení orientace v dané problematice usnadnit vznik a zvyšovat počet nově založených 
spin-off společností. Materiál obsahuje popis způsobu zakládání spin-off společností a právní 
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rozbor problematiky zakládání spin-off společností v ČR. Cílovou skupinou jsou jednak 
vedoucí orgánů státní správy, kteří jsou zřizovateli veřejných výzkumných institucí nebo kteří 
mají v kompetenci vysoké školy a další výzkumné organizace, jednak vedení vysokých škol 
a dalších výzkumných organizací, v jejichž případě je vznik spin-off společnosti 
komercializující výsledky jejich výzkumné práce relevantní. 

Rada ve svém stanovisku vznesla pouze drobné připomínky, kdy doporučuje doplnit 
do předkládací zprávy materiálu informaci o projednání materiálu s Ministerstvem školství, 
mládeže a tělovýchovy a dále, že materiál je překládán Radě ke stanovisku, nebyl tedy 
zpracován ve spolupráci s Radou. Rada žádá v tomto smyslu upravit znění materiálu. 

Pro doplněný návrh usnesení hlasovalo všech 9 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada  

1. bere na vědomí výstupy z jednání garantů jednotlivých Pilířů, 

2. bere na vědomí informaci o dokončování dokumentu „Systém řízení a koordinace 
Inovační strategie ČR 2019-2030“ a zmocňuje předsednictvo Rady k jeho schválení, 

3. schvaluje stanovisko k dokumentu „Popis způsobu zakládání spin-off společností“, 

4. ukládá Odboru Rady pro výzkum, vývoj a inovace zaslat usnesení dle bodu 2 a dle 
bodu 3 Ministerstvu průmyslu a obchodu. 

A3) Implementace Metodiky 2017+ 

a) Výstupy Modulu 2 – bibliometrické zprávy za VO 

b) Aktualizace převodníků OECD 

1. místopředseda Rady prof. Dvořák uvedl, že je třeba schválit a zveřejnit bibliometrické 
zprávy za výzkumné organizace. Zprávy byly v kompletní podobě členům Rady k dispozici 
se zaheslovaným interním přístupem, tj. www stránkách IS VaVaI, kde budou následně 
zveřejněny mezi výsledky hodnocení. 

Dále prof. Dvořák uvedl, že je důležité, aby Rada schválila aktualizovaný převodník OECD, 
který byl schválen na 117. zasedání Komise pro hodnocení výsledků výzkumných organizací 
a ukončených programů konaném dne 7. října 2019. Databáze WoS, respektive InCites, 
pracuje aktuálně s předkládaným převodem WoS Categories na oborovou strukturu OECD. 
Převodník je dále zpracován na základě analytických dat, která jsou využita pro finální 
rozhodnutí odborníků, a je průběžně aktualizován.  

Prof. Dvořák na závěr informoval o nedodržení stanovených limitů pro počet bibliometrických 
výsledků přihlašovaných do MODULU 1, které byly zjištěny provedenou revizí a požádal 
Radu o souhlas s vyžádáním jejich opravy. 

Pro návrh usnesení hlasovalo všech 10 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada 

1. schvaluje bibliometrické zprávy za VO a ukládá Odboru RVVI je zveřejnit 
na http://hodnoceni18.rvvi.cz/ www/biblio-vo, 

2. schvaluje aktualizované převodníky OECD, 

3. bere na vědomí informaci o nedodržení stanovených limitů pro počet bibliometrických 
výsledků přihlašovaných do MODULU 1 a ukládá Odboru Rady pro výzkum, vývoj 
a inovace vyžádat na dotčených subjektech opravu. 
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A4) Návrh stanoviska Rady k Zprávě o plnění Koncepce výzkumu, vývoje a inovací 
Ministerstva zemědělství na léta 2016 až 2022 

Koncepce výzkumu, vývoje a inovací Ministerstva zemědělství na léta 2016 – 2022 (dále jen 
„Koncepce“) byla schválena usnesením vlády ze dne 3. února 2016 č. 82. V bodě č. II/b bylo 
uvedeným usnesením uloženo ministru zemědělství předložit vládě do 30. listopadu 2019 
Průběžnou zprávu. 

Host zasedání Rady náměstek ministra zemědělství Ing. Sekáč uvedl materiál, který byl 
Radě předložen ke stanovisku a následně bude předložen vládě pro informaci. Hlavním 
cílem Koncepce je prostřednictvím systémových manažerských řídících nástrojů zvýšit 
efektivnost využívání veřejných prostředků investovaných do výzkumu a přispět tak k rozvoji 
českého zemědělství, potravinářství a lesnictví v kontextu evropských a světových trendů 
v podmínkách očekávaných globálních změn. Současně také zajistit efektivní investování 
veřejných prostředků do agrárního výzkumu tak, aby přinášelo výsledky aktuálně využitelné 
pro rozvoj celého agrárního sektoru. Pro dosažení výše uvedených cílů bylo nutné nastavit 
účinná opatření a kontrolní mechanismy. Koncepce obsahuje indikátory pro kontrolu jejího 
plnění. 

Pro naplnění poslání a vize Koncepce jsou definovány tři klíčové oblasti, a to Udržitelné 
hospodaření s přírodními zdroji, Udržitelné zemědělství a lesnictví a Udržitelná produkce 
potravin. Tyto klíčové oblasti jsou realizovány prostřednictvím devíti výzkumných směrů, 
mezi něž patří: Půda, Voda, Biodiverzita, Lesnictví a navazující odvětví, Rostlinná produkce, 
Živočišná produkce a veterinární medicína, Produkce potravin, Zemědělská technika 
a Bioekonomie. 

Rada ve svém stanovisku oceňuje podrobné a důkladné zhodnocení Koncepce, ve kterém 
jsou detailně popsána její východiska a kontinuita s platnou legislativou a strategiemi. 
1. místopředseda Rady prof. Dvořák se pochvalně vyjádřil o předloženém materiálu, pouze 
připomněl, že zde chybí implementace nového způsobu hodnocení v rezortu Ministerstva 
zemědělství. 

Pro návrh usnesení hlasovalo všech 11 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada 

1. schvaluje stanovisko k dokumentu „Zpráva o plnění Koncepce výzkumu, vývoje 
a inovací Ministerstva zemědělství na léta 2016 až 2022, 

2. ukládá Odboru Rady pro výzkum, vývoj a inovace zaslat stanovisko Ministerstvu 
zemědělství 

A5) Návrh stanoviska Rady k vyžadování unikátních dedikací pro projekty 
základního nebo aplikovaného výzkumu financovaného z rozpočtu ČR 

Pojmem „dedikace“ se rozumí text poděkování, zpravidla na konci publikace, příslušným 
zdrojům financování daného výzkumu, které je navázáno na autora, nebo autory 
publikovaného výstupu.  

1. místopředseda Rady prof. Dvořák připomněl, že tento materiál předložil na minulé 
349. zasedání Rady doc. Konvalinka. Usnesením bylo uloženo, aby byl materiál předložen 
k vyjádření Komisi pro hodnocení výsledků výzkumných organizací a ukončených programů 
(dále jen „KHV“) a upravený materiál dle připomínek členů Rady a KHV předložen na 
350. zasedání Rady. Dle připomínek KHV byl tedy materiál dopracován a je předložen Radě. 

Výhradní dedikace alespoň u jednoho výsledku v odborném časopisu s impakt faktorem byla 
v zadávacích dokumentacích dosud probíhajících veřejných soutěží národních grantových 
agentur i programů MŠMT často stanovena jako kritérium splnění zadání v soutěži 
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vybraných a následně řešených projektů VaVaI. Příkladem je Agentura zdravotnického 
výzkumu ČR, která tento požadavek stanovovala v minulém Rezortním programu 
na podporu zdravotnického aplikovaného výzkumu Ministerstva zdravotnictví ČR.  

Proběhla diskuse za účasti prof. Jurajdy, prof. Špičáka, dr. Barana, prof. Laty, Ing. Bízkové 
a ředitele Odboru Rady Ing. Marka o vhodnosti použití dedikací u jednotlivých grantových 
agentur a nutnosti dalším jednání s jejich zástupci. Pokud by Rada chtěla, aby použití 
dedikací bylo závazné, je nutné tuto problematiku postoupit vládě, která by svým usnesením 
tento postup zefektivnila a zlegalizovala. 

Pro návrh usnesení hlasovalo všech 11 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada 

1. bere na vědomí předložený materiál, 
 

2. žádá členy Rady, aby zaslali své připomínky k materiálu do 1. listopadu 2019, 
 

3. ukládá Odboru Rady pro výzkum, vývoj a inovace požádat dopisem 1. místopředsedy 
Rady prof. Dvořáka poskytovatele, aby své připomínky k materiálu zaslali do konce 
listopadu 2019. 

 

A6) IS VaVaI  

a) Návrh úprav IS VaVaI, verze 2.8.0 

b) Chyby a nesrovnalosti v předávaných datech RIV 

Zpravodaj Rady prof. Jurajda uvedl další bod programu. V návaznosti na materiál „Plnění 
Koncepce IS VaVaI na období 2016 až 2020 a jeho další rozvoj“ schválený dne 23. ledna 
2019 na 342. zasedání Rady a v souladu s podněty poskytovatelů podpory a potřebami 
dalších uživatelů IS VaVaI, je Radě předkládán návrh úprav IS VaVaI verze 2.8.0. Termín 
implementace těchto úprav na produkční server byl stanoven na 15. ledna 2020. Zásadní 
změnou je převod všech finančních údajů z celých tis. Kč na přesné hodnoty, tj. na haléře. 
Tato úprava je nezbytná pro možnost předávání údajů z IS VaVaI Ministerstvu financí ČR. 
V této souvislosti dojde dále k rozdělení evidence podpory na národní a zahraniční. 

Navrhované změny byly projednány s poskytovateli na pracovních jednáních v září 2019 
a nejdou nad rámec stanovený zákonem č. 130/2002 Sb. 

Současně byla během přípravy datové základny pro Modul 1 Hodnocení 2019 identifikována 
celá škála nedostatků, chyb a nesrovnalostí v datech předávaných předkladateli do RIV. 
S tím byli zástupci poskytovatelů seznámeni na pracovním jednání v září 2019 a soubory se 
seznamy byly i s příslušnými pokyny zveřejněny v rozhraní pro poskytovatele dne 2. října 
2019.  

Jedná se o seznam chyb spočívajících především v neplatných identifikátorech UT WoS, 
Scopus EID, DOI či ISSN. U této skupiny dat Odbor Rady požádal poskytovatele, aby zajistili 
opravu nesprávně uvedených nebo neplatných identifikátorů. Dále potom o seznam 
nesrovnalostí ve vícenásobných výskytech výsledků předávaných jedním předkladatelem 
přes jednoho poskytovatele podpory. U této skupiny dat Odbor Rady požádal poskytovatele, 
aby v případě, že se skutečně jedná o záznamy o identickém výsledku, duplicitní záznamy z 
IS VaVaI odstranili. 

Termín pro odstranění chyb a nesrovnalostí byl stanoven do 30. 11. 2019. Po tomto datu 
budou tabulky s neřešenými záznamy publikovány na veřejném rozhraní a bude na ně 
aplikováno ustanovení § 14 odst. 5 zákona č. 130/2002 Sb., o podpoře výzkumu a vývoje z 
veřejných prostředků a o změně některých souvisejících zákonů (zákon o podpoře výzkumu 
a vývoje). 
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Dále se prof. Jurajda zmínil, že jako člen KHV postrádá v současném stavu implementace 
Metodiky 2017+ Modul 2 pro humanitní obory. 

Na toto téma proběhla diskuse za přispění náměstka MŠMT dr. Dolečka, doc. Konvalinky dr. 
Barana. 

Pro návrh usnesení hlasovalo všech 11 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada 

1. schvaluje návrh úprav IS VaVaI verze 2.8.0., 

2. ukládá Odboru Rady pro výzkum, vývoj a inovace realizovat úpravy IS VaVaI dle 
schváleného harmonogramu, 

3. bere na vědomí seznamy chyb a nesrovnalostí předaných poskytovateli do RIV IS 
VaVaI, 

 

4. ukládá Odboru Rady pro výzkum, vývoj a inovace zveřejnit seznamy neopravených 
chybných a duplicitních výsledků ve veřejném rozhraní IS VaVaI, odstranit duplicitní 
výsledky v RIV a dle ustanovení § 14 odst. 5 zákona č. 130/2002 Sb., odstranit 
výsledky nesplňující definici druhu výsledku z IS VaVaI. 

A7) Mapování tematických oblastí pro příští programovací období – pracovní návrh 

1. místopředseda Rady prof. Dvořák připomněl, že na 348. zasedání Rady byl předložen pre-
screeningu státních strategických projektů. Rada přerušila jednání k tomuto bodu s tím, že 
na platformě Rady budou do listopadu 2019 navrženy priority pro přípravu návrhů státních 
strategických projektů a to tak, aby nedošlo k narušení vyjednávání s Evropskou komisí.  

Na tomto zasedání je předložen Ministerstvem školství, mládeže a tělovýchovy (dále jen 
„MŠMT“) pracovní návrh mapování tematických oblastí pro příští programovací období, které 
bude výchozím materiálem pro vyjednávání s Evropskou komisí. 

Náměstek ministra školství, mládeže a tělovýchovy dr. Velčovský uvedl, že MŠMT se snažilo 
splnit úkol z 348. zasedání Rady. Předloženy nejsou projektové fiše, ale tematické oblasti 
(tzv. „deštníky“). Dále dr. Velčovský uvedl, že by k předloženému materiálu ocenil připomínky 
členů Rady, zejména případné doplnění nebo vyloučení tematických oblastí, tak aby MŠMT 
mohlo na listopadovém zasedání Rady předložit upravený materiál. 

Proběhla diskuse za účasti prof. Maříka, dr. Velčovského, Ing. Bízková, prof. Dvořáka, 
náměstka MŠMT dr. Dolečka, Ing. Palíška, doc. Konvalinky, dr. Havlase a prof. Laty 
o nutnosti souladu předloženého materiálu s prioritami orientovaného výzkumu a hlavně 
s prioritami vlády. 

Na závěr zástupci MŠMT poděkovali předsednictvu Rady za spolupráci v této problematice a 
přislíbili nadále korektní a přehledný postup.  

Dle závěrů z diskuse doplnil 1. místopředseda Rady prof. Dvořák návrh usnesení. 

Pro doplněný návrh usnesení hlasovalo všech 9 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada 

1. bere na vědomí předložený pracovní materiál postihující absorpční a odbornou 
kapacitu systému VaVaI ve strategických tematických oblastech pro příští 
programovací období, 
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2. žádá členy Rady, aby zaslali své připomínky k materiálu, zejména z pohledu 
nadbytečných nebo chybějících tematických oblastí, Ministerstvu školství, mládeže 
a tělovýchovy do 6. listopadu 2019, 

3. žádá Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy, aby ve spolupráci s Radou 
předložilo dopracovaný materiál na 351. zasedání Rady. 

B) BODY K PROJEDNÁNÍ – bez rozpravy 

B1) Zprávy o činnosti Rady a jejích poradních orgánů za rok 2019 

Podle Plánu nelegislativních úkolů vlády na II. pololetí 2019 je vládě předkládán každoroční 
materiál „Zprávy o činnosti Rady pro výzkum, vývoj a inovace a jejích poradních orgánů 
za rok 2019 a návrh na stanovení odměn za výkon veřejné funkce členů Rady pro výzkum, 
vývoj a inovace a členů jejích poradních orgánů za rok 2019“.  

Pro návrh usnesení hlasovalo všech 10 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada  

1. schvaluje zprávu o činnosti Rady za rok 2019 a zprávy o činnosti poradních orgánů 
Rady za rok 2019, 

2. schvaluje materiál pro jednání vlády, 

3. ukládá Odboru Rady pro výzkum, vývoj a inovace, aby kompletní materiál pro jednání 
vlády zaslal do meziresortního připomínkového řízení. 

B2) Zpráva o činnosti vědecké rady GA ČR za rok 2019 a návrh na stanovení odměn 
za výkon veřejné funkce členů vědecké rady GA ČR za rok 2019 

Podle Plánu nelegislativních úkolů vlády na 2. pololetí 2019 je vládě předkládán materiál 
„Zpráva o činnosti vědecké rady Grantové agentury České republiky za rok 2019 a návrh 
na stanovení odměn za výkon veřejné funkce členů vědecké rady Grantové agentury České 
republiky za rok 2019“. 

Pro návrh usnesení hlasovalo všech 10 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada 

1. schvaluje materiál „Zpráva o činnosti vědecké rady GA ČR za rok 2019 a návrh 
na stanovení odměn za výkon veřejné funkce členů vědecké rady GA ČR za rok 
2019“, 

2. žádá vědeckou radu GA ČR, aby ve spolupráci se zpravodajem Rady 
prof. Jungwirthem vypracovala plán práce na rok 2020 jako podklad pro stanovení 
odměn za výkon veřejné funkce členů vědecké rady GA ČR v roce 2020 a předložila 
ho na zasedání Rady dne 29. listopadu 2019, 

3. ukládá Odboru Rady pro výzkum, vývoj a inovace, aby informaci o schválení 
materiálu zaslal Grantové agentuře ČR. 

B3) Zpráva o činnosti výzkumné rady TA ČR za rok 2019 a návrh na stanovení 
odměn za výkon veřejné funkce výzkumné rady TA ČR za rok 2019 

Pro návrh usnesení hlasovalo všech 10 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 
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Rada 

1. schvaluje materiál „Zpráva o činnosti výzkumné rady TA ČR za rok 2019 a návrh 
na stanovení odměn za výkon veřejné funkce členů výzkumné rady TA ČR za rok 
2019“, 

2. ukládá Odboru Rady pro výzkum, vývoj a inovace, aby informaci o schválení 
materiálu zaslal Technologické agentuře ČR. 

B4) Návrh stanoviska Rady k žádosti o povolení výzkumu na lidských 
embryonálních kmenových buňkách - Fakultní nemocnice u sv. Anny v Brně 

Předseda Bioetické komise Rady prof Lata uvedl, že MŠMT zaslalo dne 16. září 2019 Radě 
žádost o zpracování odborného stanoviska ve věci povolení výzkumu na lidských 
embryonálních kmenových buňkách, kterou zaslala na MŠMT Fakultní nemocnice u sv. Anny 
v Brně. 

Po zvážení všech aspektů zaslané žádosti Bioetická komise Rady nedoporučila ve svém 
stanovisku povolit Fakultní nemocnici u sv. Anny v Brně výzkum na lidských embryonálních 
kmenových buňkách. 

Pro návrh usnesení hlasovalo všech 10 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada 

schvaluje stanovisko k žádosti Fakultní nemocnice u sv. Anny v Brně o povolení výzkumu na 
lidských embryonálních kmenových buňkách, 

ukládá Odboru Rady pro výzkum, vývoj a inovace zaslat stanoviska Ministerstvu školství, 
mládeže a tělovýchovy. 

B5) Statut a Jednací řád Komise pro problematiku klimatu 

Prof. Jungwirth připomněl, že Komisi pro problematiku klimatu ustavila Rada na svém 
347. zasedání dne 28. června 2019 jako svůj odborný a poradní orgán. Statut a Jednací řád 
Komise pro problematiku klimatu, je předkládán v návaznosti na usnesení z 349. zasedání 
Rady. 

Pro návrh usnesení hlasovalo všech 10 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada 

1. schvaluje Statut a Jednací řád Komise pro problematiku klimatu, 

2. ukládá Odboru Rady pro výzkum, vývoj a inovace zajistit předložení dokumentů 
k podpisu předsedy Rady. 

B6) Oprava zápisu z 348. zasedání Rady 

Na základě podnětu Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy je předložena oprava 
zápisu k bodu 348/A3 „Pre-screening státních strategických projektů“ z 348. zasedání Rady. 

Pro návrh usnesení hlasovalo všech 10 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada schvaluje opravený zápis z 348. zasedání Rady. 
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B7) Open Access – Informace pro Evropskou komisi o opatřeních přijatých v České 
republice 

Usnesením vlády ze dne 29. dubna 2019 č. 289 byl schválen Akční plán pro implementaci 
Národní strategie otevřeného přístupu České republiky k vědeckým informacím na léta 
2017–2020 (dále jen „Akční plán“). 

V souladu s Doporučením Evropské komise C(2018) 2375 final ze dne 25. dubna 2018 
o přístupu k vědeckým informacím a jejich uchovávání, zahájila Česká republika naplňování 
požadavku, umožnit otevřený přístup k vědeckým publikacím, které jsou výsledkem výzkumu 
financovaného z veřejných zdrojů.  

Radě je předložena ke schválení Informace o opatřeních přijatých v České republice. 

Pro návrh usnesení hlasovalo všech 10 přítomných členů Rady. 

Usnesení:  

Rada 
 

1. schvaluje informaci o opatřeních přijatých v České republice, 

2. žádá 1. místopředsedu Rady prof. Dvořáka, aby Informaci zaslal prostřednictvím 
Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy Evropské komisi. 

B8) Odvolání člena vědecké rady GA ČR 

Podle § 36 odst. 3 a 6 zákona č. 130/2002 Sb. je vědecká rada Grantové agentury České 
republiky (dále jen „VR GA ČR“) koncepčním orgánem GA ČR, který zejména navrhuje 
předsednictvu GA ČR ustavení a zaměření oborových komisí, skupiny grantových projektů 
a jejich zaměření, vyhodnocuje vědeckou úroveň GA ČR a navrhuje potřebná opatření. VR 
GA ČR má dvanáct členů, které z řad odborníků jmenuje a odvolává vláda na návrh Rady 
pro výzkum, vývoj a inovace. Funkční období je čtyřleté s možností jmenování nejvýše 
na dvě období po sobě následující. 

Prof. Dr. Helmut Schwarz byl jmenován zahraničním členem VR GA ČR usnesením vlády 
č. 862 ze dne 17. prosince 2018. V dopise ze dne 16. září 2019, zaslaném předsedovi Rady, 
oznámil svou rezignaci na funkci člena VR GA ČR. 

Pro návrh usnesení hlasovalo všech 10 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada 

1. schvaluje předložený materiál „Návrh na odvolání člena vědecké rady Grantové 
agentury ČR“, 

2. žádá svého předsedu o předložení materiálu „Návrh na odvolání člena vědecké rady 
Grantové agentury ČR“ na nejbližší zasedání vlády, 

3. žádá dr. Havlase a předsedu Mezinárodní rady prof. Michla o návrhy nových 
kandidátů z řad zahraničních odborníků na členství ve vědecké radě Grantové 
agentury ČR. 

C) BODY PRO INFORMACI 

C1) Přehled usnesení vlády z oblasti VaVaI (říjen) 
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Pro návrh usnesení hlasovalo všech 10 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada bere na vědomí bod pro informaci. 
 
D) Různé 
 
V bodě Různé pozval místopředseda Rady dr. Baran všechny přítomné na slavnostní 
předávání Ceny předsedy Rady, které se uskuteční dne 30. října 2019 v Hrzánském paláci. 
 

Protože do bodu Různé nebyly žádné další příspěvky, 1. místopředseda Rady prof. Dvořák 
ukončil 350. zasedání Rady. 

 

Zapsala: Ing. Bártová                                         Schválil: 1. místopředseda Rady prof. Dvořák 


